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Bestyrelsesmøde Skole & Forældre København 

Torsdag d. 13. september 2018 
 

1. Formalia og forplejning 
a. Valg af ordstyrer og processtyrer 

Linda er ordstyrer, Jens er processtyrer. 

b. Godkendelse af dagsorden samt referat fra mødet d. 20.08.18 

Godkendt med et par ændringer.  

 

2. Aktuel skolepolitik 
a. Budget 19. Noget vi skal reagere på? 

SoF Kbh.s forslag gik ikke igennem, men vi kører videre med det.  

0-budget på skoleområdet.  

Der er ikke direkte noget, SoF Kbh. vil reagere på pt.  

Landspolitisk: Friskoler, selvstyring. 

Nedskæring på understøttende undervisning til fordel for det fag-faglige. Hvis der kommer en 

Københavnervinkel på det, reagerer vi. 

 

3. Forældresamarbejde. 4 års plan. Opfølgning fra sidste møde 
a. Pejlemærker. BU-borgmesteren har opfordret til dialog 

SoF Kbh. griber den og tager initiativ til et møde. Jens kontakter Jesper Christensen. 

b. Erfaringsudvekslinger mellem skolebestyrelser 

Sebastian: reaktion vedr. områdelederne? Ingen konkret tilbagemelding fra Camilla Niebuhr. SoF Kbh. 

følger op og tager kontakt til Camilla for at høre, hvad status er. Kunne man prøve at lave en nem måde at 

mødes med dem, der er på efterårskurset? Linda foreslår en bordplan til efterårskurset, så man kan samles 

i områderne/sidde med dem fra sit eget område.  

(forventning om samarbejde på tværs skal med på dialogmødet.) 

c. Skolelederuddannelsen 

Frederik har ringet og skrevet til Kirsten Kvist. Der er styringsmøde i dag, og hun har sagt, at hun vil 

anbefale, at SoF Kbh. kommer med i høringsgruppen.  

d. Øvrige punkter fra vores notat, vi skal gå videre med 

(se punkt 11e.) 

Vedr. mødet ml. områdechefen og skolelederen. På forrige direktionsmøde: forslag fra SoF Kbh. om, at 

vi skal være med i kvalitet- og supportsamtalen (den del der handler om skolens retning). Camilla 

Niebuhr foreslog også, at områdecheferne kunne komme til vores efterårskursus.  

Desuden forslag om, at områdecheferne minimum én gang om året deltager i et skolebestyrelsesmøde på 

alle skolerne. Et kompromis kunne også være, at der udveksles mødereferater ml. skolebestyrelser og 

områdechefer. SoF Kbh. vil gerne have, at i hvert fald et møde om året har fokus på forældresamarbejde. 

Kompromis: et møde med områdechefen, hvor man diskuterer, hvad retningen for skolen er.  

Den generelle holdning i SoF Kbh. er, at det er en god idé at få udvekslet mødereferater. 

 

4. Fastholdelse af elever på mellemtrinnet 
Linda og Mette har holdt to møder om fastholdelse på mellemtrinnet. Indtil videre har de valgt at slå ned på 

et punkt, i forhold til at fastholde eleverne, hvilket er elevinddragelse. Både generel elevinddragelse og 

inddragelse i bestyrelsesarbejdet. Linda & Mette har været i kontakt med KFE og vil også gerne have fat i 

danske skoleelever. Ungerådet kunne ligeledes være et muligt indspark i debatten. SoF Kbhs 
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eksempelprincipper skal sendes til KFE. Malou eller Linda sender. Mette og Linda arbejder videre med 

punktet.  

 

5.  BYOD 
Hvordan skal vi føre den videre? Hvordan reagerer vi overfor skoler, der bevidst omgår reglerne? 

Kort orientering fra Anders: Flere skoler omgår reglerne omkring BYOD. Også selvom de har lagt                

Kommunes vejledning på deres hjemmeside. Anders har foretaget en stikprøve på tre BYOD-skoler og 

opfordrer til at SoF Kbh. sender en udtalelse til Camilla Niebuhr om at tage sagen alvorligt. Punktet er 

udsat til næste møde, hvor det skal diskuteres og besluttes, hvor konfronterende SoF Kbh. skal være. 

 

6.  Nyt økonomisystem i Københavns Kommune 

(Fortsat fra maj og august-mødet. 18.05.18. - bl.a. diskussion af, hvorvidt det er lovligt, 

at skolebestyrelserne ikke kan have lov til at bestemme, at der skal være mere detaljerede konti).    

Skolebestyrelserne mangler et redskab til at se, hvordan summen til undervisningsmidler fordeles. Som det 

forholder sig pt., er det ikke muligt for skolebestyrelsen at tjekke, om pengene rent faktisk bliver brugt, som 

man har prioriteret. SoF Kbh. vælger at se det an. 

 

7.  IT i undervisningen - punkt ændret til: Jens’ afskedsreception 
Fredag d. 26. oktober kl. 15.00 holder SoF Kbh. afskedsreception for Jens på Hotel Bella Sky.  

Vi vil primært invitere samarbejdspartnere, politikere osv. Anders laver invitationen.  

(NB. Receptionen løber fra 15.00 – 17.00. Deltagere på efterårskurset er naturligvis velkomne, da opr. aftalte 

forplejning med sandwiches kl. 16.30 erstattes af receptions-kanapéer m.m.). 

    

8.  Aula 
Frederik og Noah er i god dialog med landsforeningen. Rasmus fra SoF har et møde med Aula projektleder 

(KOMBIT & Netcompany) d. 29. september. Rasmus fremlægger Frederiks og Noahs idéer på mødet.  

I forhold til implementering er bolden hos kommunerne. Fire prøvekommuner og deres skoler starter pr. 1/1-

2019 med Aula. Aula skal integreres med Mebook og udskifte Skoleintra på alle skoler pr. 1/8-2019.  

Anders påpeger, at det er en meget kort udviklingshorisont i forhold til udskiftning af et system, der kan 

rigtig meget. Anders foreslår, at SoF Kbh. opfordrer Københavns Kommune til, at fortsætte med forældre-

intra yderligere seks mdr. Frederik vil gerne vente til han og Noah har diskuteret det med Rasmus og 

landsforeningen. 

Kirsten: kunne vi være nysgerrige på, hvad Kommunen har tænkt sig at bruge pengene til Aula til? Et af SoF 

Kbhs forslag var at få nogle forældre til at prøveteste Aula.  

(Se http://aula.dk/ for info og video om Aula). 

 

9.  Diskussion om næste formand og rollefordeling i bestyrelsen 
SoF Kbh. indstiller Kirsten til formandsposten. Kirsten har sagt ja.  

 

10.  Kurser 
a. Efterårskursus. Status og markedsføring 
Vi skal have flere deltagerpladser til efterårskurset. Kursusudvalget kontakter Bella Sky. 

Malou sender en liste over alle skoler, som endnu ikke har tilmeldt sig efterårskurset til Linda. 

To elevvalgte skolebestyrelsesmedlemmer har tilmeldt sig efterårskurset (den ene er Jennys datter). 

Diskussion af hvorvidt elevrepræsentanter kan deltage og overnatte på kurset. Enighed om at 

elevrepræsentanter ikke kan overnatte uden en voksen ansvarsperson. Malou sender kontaktinfo på 

bestyrelsesformanden for Peder Lykke skolen til Linda, som tager kontakt ang. den tilmeldte 

elevrepræsentant fra skolen.      

Kursusudvalget får lavet merchandise med SoF Kbh. logo til deltagerne på efterårskurset. (loft 100 kr. pr. 

person). 

b. Generalforsamlingen  

Malou tjekker vedvægter og sender diverse datoer for deadlines ud til bestyrelsen.      

http://aula.dk/
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11.  Eksterne og interne arbejdsgrupper o.l. 
a.0. Møde med Rasmus Edelberg og Jesper Christensen 

Rasmus har serveretten og er ikke vendt tilbage endnu. 

a.1. Dialogmøde 

BUF har lavet en endelig invitation. Men de har ikke taget alle Anders rettelser med. Malou laver opslag 

omkring dialogmødet på hjemmesiden. Anders laver et opslag på Facebook. 

b. Standard forretningsorden – Arbejdsgruppe med forvaltningen 

Intet nyt. 

c. Revision af Styrelsesvedtægt. Arbejdsgruppe med forvaltningen 

To punkter: Møderne med områdeforvaltningen og BYOD. Forvaltningen har serveretten. 

d. TR-møde og tale ved velfærdsdemonstration på Rådhuspladsen d. 6. september 

Jens har været til tillidsmandsmøde med paneldebat og efterfølgende demo. To interessante indlæg. Et bl.a. 

første om den sociale ulighed, der er stigende.  

e. Inklusions/chancelighedskonference sammen med KLF  

Kirsten og Jens har haft møde med formanden fra KLF vedr. konferencen og fokusset på den digitale 

udvikling og forældresamarbejdet. KLF vil gerne have politikerne i tale bl.a. mht. udfordringer omkring 

forældresamarbejde.  

I relation til Aula og Mebook: Til konferencen skal der være vinkler på, hvordan man som skolebestyrelse 

kan være på forkant med de programmer, der kommer. Samtidig får politikerne mulighed for at komme til 

orde. Ønske om at mobilisere et refleksionsrum. KLF går videre med at finde oplægsholdere.  

Forslag til oplægsholdere: Maria Ørsted, Jesper Christensen og Mette Frederiksen (Mebook og Aula).  

KLF betaler konferencen. KLF har også nævnt Deltager Danmark på processiden.  

SoF Kbh. vil høre Morten fra landsforeningen, om der er noget materiale vedr. skole-hjem-

/forældresamarbejde, der kunne være interessant i forhold til konferencen.  

g. Møde med direktionen d. 4. september 

Punkter der blev drøftet på mødet: BYOD, forældreindflydelse, budget, områderne, skolebestyrelsesvalget, 

en styrket udskoling. 

Der holdes bestyrelsesrunder sammen med politikerne til efteråret. 

SoF Kbh. har fået listen over alle projekterne. Jens sender den ud til bestyrelsen. 

  

12.  Blad, nyhedsbrev, hjemmeside 
      a. Oplæg til ”kommunikationsstrategi” (se punkt b.) 

      b. Revision af hjemmesiden 

Gennemgang af hjemmesiden. Delte meninger om hjemmesidens funktionalitet. Det blev drøftet om SoF            

Kbh. skal overveje at få en selvstændig hjemmeside (evt. i Wordpress), så vi ikke behøver dele domæne med 

landsforeningen og dermed slipper for diverse rettighedsbenspænd. Malou og Noah går videre med det. 

      c. Status blad og input til nyhedsbrev 

Interviewet med Jens er kommet med, dog længere end beregnet. Derfor mangler der nu en side i bladet   
igen. Forslag om at fylde siden med en quiz: hvem holder afskedsreception på efterårskurset? Malou og Nils-

Henrik sørger for at siden bliver fyldt og får bladet ud asap. 

Nyhedsbrev. Udskydes foreløbigt. 

        

13.  Faste punkter  
a. Læsning af dagsorden og referater fra BUU-møderne indtil næste møde  

Kirsten læser til næste gang. Malou laver en fremadrettet plan over, hvem der læser fra gang til gang. 

b. Siden sidst og meddelelser 

i. FU  

ii. Områderne 

iii. Nyt fra Landsforeningen  

Retningslinjer for pressearbejdet i SoF Kbh: Anders’ skriv er godkendt.  

Janus stiller op til formandsposten for landsforeningen, Rasmus til næstformandsposten. 
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c. Opfølgning på opgaveliste  

Malou opdaterer opgavelisten (se altid seneste udgave i Dropbox). 

 

14.  Evt. og punkter til mødet torsdag d. 11.10.18 
Punkter til næste møde: Aula, BYOD, generalforsamlingen, landsforeningens valg og landsmøde, 

efterårskurset.          

 

 

 

 

 


